
Aan het college van Burgemeester en Wethouders 
 
Grote Markt 1 
9712 HN Groningen 
 
 
Datum: 12 juni 2014 
 
Betreft: schriftelijke vragen door de leden van de raad overeenkomstig artikel 42 van het 
Reglement van Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen 
betreffende dreiging en gevolgen van sluitende verzorgingshuizen.  
 
 
Geacht college, 
 
Ongeveer 100.000 ouderen in Nederland wonen in een verzorgingshuis waar ze veilig 
wonen en liefdevol verzorgd worden. Het kabinet wil 800 van de 1300 verzorgingshuizen 
sluiten. Vanwege deze bezuinigingen moeten ouderen op hoge leeftijd in 
verzorgingshuizen gedwongen verhuizen naar andere verzorgingshuizen veelal ver van 
hun vertrouwde omgeving. Of ze komen het verzorgingshuis niet meer in omdat de 
plaatsingsvoorwaarden fors zijn verzwaard terwijl zij die geborgenheid juist nodig hebben. 
Deze plannen betekenen bovendien dat ouderen verplicht langer thuis moeten blijven 
wonen, terwijl er ook fors bezuinigd wordt op de thuiszorg. 
 
Ook in de stad Groningen beginnen de eerste signalen van sluitende en inkrimpende 
verzorgingstehuizen te ontstaan. Zo stond op vrijdag 6 juni 2014 het bericht in het Dagblad 
van het Noorden dat Maartenshof aan Schaaksport (Zorggroep Groningen) versneld wordt 
afgebouwd en de nieuwbouw van Innersdijk in de wijk Beijum kleiner wordt (zie bijlage). 
Maar ook verzorgingstehuis Menno Lutter aan het Overwinningsplein (ZINN) zal in 2016 in 
haar huidige vorm de deuren sluiten en zullen de bewoners moeten verhuizen.  
 
De SP-fractie maakt zich grote zorgen over de (mogelijke) sluitingen van 
verzorgingshuizen en de gevolgen daarvan voor onze ouderen. Naar aanleiding van 
bovenstaande heeft de SP-fractie de volgende vragen: 
 

1. Is het college op de hoogte van de gevolgen van het kabinetsbeleid voor de 
verzorgingshuizen in Groningen? Zo ja, hoe kijkt zij hier tegen aan. Zo nee, waarom 
(nog) niet? 

2. Kan het college een overzicht geven van de verzorgingstehuizen die dreigen te 
sluiten/inkrimpen en het aantal toekomstig plekken in verzorgingshuizen dat in 
Groningen overblijft? Zo ja, op welk termijn? Zo nee, waarom niet? 

3. Deelt het college de zorgen van de SP-fractie als het gaat om de ingrijpende impact 
van een verhuizing op onze ouderen? Zo ja, wat gaat het college doen om het 
aantal verhuizingen te minimaliseren? Zo nee, waarom niet? 

4. Heeft het college zicht op de gevolgen voor (de groei van) het beroep op thuiszorg 
van ouderen die nu/straks niet meer in een verzorgingstehuis terecht kunnen en 
waarvan verwacht wordt dat zij langer thuis blijven wonen? Zo ja, wat zijn die 
gevolgen? Zo nee, waarom niet? 

5. Heeft de gemeente zicht op de groei van het aantal ouderen dat ten gevolge van 
het kabinetsbeleid zelfstandig dient te blijven wonen en is voor hen passende 
huisvesting beschikbaar? Zo ja, dan vernemen wij graag om hoeveel mensen dit 
gaat. Zo nee, waarom niet? 



6. Heeft het college een opvatting over het aantal plaatsen in verzorgingshuizen dat 
tenminste in stand moet blijven om ouderen een veilige, kwalitatief goed verzorgde 
en sociaal verantwoorde oude dag te bieden in de gemeente? Zo ja, waar bestaat 
die opvatting uit en waar is deze op gebaseerd? Zo nee, waarom niet? 

7. Heeft het college contact met de instellingen die de verzorgingshuizen exploiteren 
en zo ja bestaat er een gezamenlijke overeengekomen planning waardoor 
voorkomen kan worden dat ouderen tussen wal en schip vallen? Zo ja, wat zijn de 
ervaringen? Zo nee, waarom niet? 

8. Is het college met de SP van mening dat de combinatie van de decentralisatie van 
zorg voor langdurig zieken of ouderen, gecombineerd met forse bezuinigingen op 
bijv. de huishoudelijke verzorging en het mogelijke tekort van geschikte zelfstandige 
huisvesting, conflicteert met de wens van dit kabinet om ouderen langer thuis te 
laten wonen? Zo ja, is het college bereidt om deze mening te verkondigen op de 
eerst volgende bijeenkomst(en) van de VNG? Zo nee, waarom niet? 

 
Met vriendelijke groet, 
 
 
Jimmy Dijk     
SP 



Bijlage 

   


